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Vážení občané a přátelé naší obce, 
přichází 2. vydání Drbny v tomto roce.  
Ačkoli  závěr roku není takový, jak si ho většina z nás představovala a stále se potýkáme  
s pandemií koronaviru, snažme se udržet si v této době optimismus a nepodléhat ponurým 
náladám. I přes všechny těžkosti je nutné pokračovat v rozdělaných aktivitách. 
Tady je stručné shrnutí dění roku 2020 v naší obci: 
 
KULTURA 
Koronavirová krize zcela ochromila kulturní život v obci.  Neuskutečnily se tradiční jarní akce 
jako pálení čarodějnic či hasičské soutěže, neproběhlo tradiční setkání všech ve věku 60+ ani 
vítání občánků. Nepodařilo se nám zrealizovat slavnostní otevření hasičské zbrojnice.  
Letos nově jsme na začátku prázdnin pořádali akci s názvem Vítání léta. Za doprovodu zpěvu 
a hry Divokých kytar jste si mohli přijít posedět na hřiště k táboráku. 
Největší letošní akcí byly jako každoročně Jeřmanické letní slavnosti. Účast byla rekordní, 
ještě jednou bych chtěla poděkovat všem, kdo pomáhali s organizací a přípravou a též 
Libereckému kraji, který akci podpořil dotací ve výši 50.000,- Kč. 
Na konci prázdnin přijelo do naší obce prvně v historii letní kino  a rozloučili jsme se s létem. 
Počasí nám moc nepřálo, zázemí divákům poskytla nová hasičská zbrojnice. Rádi bychom, 
aby se vítání léta i loučení s ním stalo součástí kulturního dění v naší obci. 
Bohužel se letos nepotkáme na tradičních adventních akcích, ať už jsou to adventní koncerty, 
rozsvěcení stromečku či Mikulášská besídka a  vzhledem k současné situaci nebude ani 
Štědrovečerní mše.  Doufám, že příští rok bude příznivější. 
 
ŽIVOTNÍ PROSTŘEDÍ 
Pod kostelem sv. Anny, na křižovatce ulic Rádelská a Pastevní, vybudoval Jizersko-ještědský 
horský spolek za souhlasu obce 2 tůně a povalový chodníček, místo doplnil o masivní 
dřevěný stůl s lavicemi. Stavbu podpořil Liberecký kraj a nadační fond Tesco. Stavba tůní je 
prospěšným opatřením ke zmírnění dopadů sucha a příznivě ovlivní lokální mikroklima. 
Mělké vodní tůně budou ideálním biotopem pro vodní a na vodu vázané živočichy. Zároveň 
v obci vzniklo další místo, kam můžete zavítat při svých procházkách a kde si můžete 
odpočinout. Více si o stavbě tůní přečtete na webu Jizersko-ještědského horského spolku: 
 
http://www.horskyspolek.cz/aktuality/191-dokonceny-projekty-tuni-vjermanicich-a-ceskem-
dubu/ 
http://www.horskyspolek.cz/aktuality/189-masivni-stul-doplnil-tune-v-jermanicich/ 
 
Za pomoci dotace ze Státního fondu životního prostředí bylo v lokalitě Milířská vysazeno 27 
nových stromů. Do stávající výsadby byly doplněny 4 hlohy, 2 jeřáby a 1 bříza, ve spodní části 
lokality bylo vysazeno 20 ks javorů. Všechny stromy budou opatřeny závlahovými vaky.  
Doufám, že i tyto stromy přispějí ke zlepšení životního prostředí. 
 
KONTEJNERY U KOSTELA 
Na parkovišti pod kostelem jsou k dispozici občanům 2 ks nádob 1100 l, nádoby lze využít 
pro větší odpad v mezidobí mezi přistavením kontejnerů na velkoobjemový odpad. Bohužel 
jsou každý týden obě nádoby přeplňovány a kolem nich vzniká skládka. Přeplňováním 
kontejnerů a odkládáním odpadu mimo kontejnery se občané dopouštějí přestupku, který v 
rámci správního řízení řeší Odbor životního prostředí Magistrátu města Liberec. Viníkovi je 



uložena pokuta a hradí veškeré náklady vynaložené na úklid prostoru. Zastupitelstvo 
rozhodlo, že na místo bude umístěna kamera a přestupky budou postupovány k řešení 
magistrátu. Na instalaci kamery se již pracuje. Pokud se ani přes toto opatření nepodaří na 
místě udržet pořádek, budou kontejnery bez náhrady zrušeny. 
 
REKONSTRUKCE VEŘEJNÉHO OSVĚTLENÍ 
V listopadu tohoto roku byla dokončena rekonstrukce veřejného osvětlení v centrální části 
obce. Stavba je již zkolaudována, ještě zbývá uzavřít smlouvy o zřízení služebnosti pozemků 
dotčených stavbou, v současné době se čeká na vyhotovení geometrického plánu. 
Celkem bylo osazeno 61 nových stožárů veřejného osvětlení a 63 nových lamp. Cena stavby 
3.327.175,22 Kč. Stavba byla prováděna příloží do výkopu společnosti ČEZ Distribuce a.s. 
v souvislosti s jejich stavbou Rekonstrukce NN v obci Jeřmanice. Rozsah rekonstrukce VO byl 
tedy z větší části určen společností ČEZ. V současné době se snažím zjistit, zda ČEZ plánuje 
uložení kabelů NN do země i v dalších částech obce, aby mohla Obec pokračovat 
v rekonstrukci veřejného osvětlení. 
Nově byla osvětlena stezka ke kostelu. Nové veřejné osvětlení jsme v centru obce doplnili o 
vánoční výzdobu, vyzdobena byla ulice Rádelská a stezka ke kostelu. Určitě se přijďte 
podívat. 
 
Opět upozorňuji, že pokud se ve vašem okolí nachází nefunkční lampa veřejného osvětlení, 
prosím informujte nás, urychlíte tím její opravu. Můžete volat na 605 949 236 či psát na 
obecniurad@jermanice.cz . 
 
V souvislosti s rekonstrukcí NN i VO zmizely z části obce kabely vrchního vedení NN a 
veřejného osvětlení. Nyní řeším se společností CETIN odstranění nefunkčních telefonních 
kabelů. K demontáži kabelu z domu je vždy třeba souhlas majitele objektu. Pokud máte na 
domě nefunkční telefonní kabel a chcete ho demontovat, prosím kontaktujte mě na 
605949236 či  starosta@jermanice.cz . Věřím, že s Vaší pomocí zmizí z obce i toto 
nevzhledné vedení. 
 
MILÍŘE 
Z důvodu zvýšení bezpečnosti silničního provozu v období provádění zimní údržby, na 
základě vysokého nárůstu intenzity dopravy v souvislosti s rekonstrukcí křižovatky „I/35 MÚK 
Rádelský mlýn“,  rozhodl  odbor dopravy Krajského úřadu Libereckého kraje o úplné uzavírce 
provozu na silnici III/2874 Jeřmanice – Rádlo, osada Milíře, a to jednosměrně. V období 
18.11.2020-31.3.2021 bude možno využívat komunikaci pouze  směrem  z Milířů do 
Jeřmanic. Zjednosměrnění bude začínat u lesa za poslední odbočkou do nové lokality v ulici 
Milířská, lokalita tedy zůstane normálně přístupná po celou dobu.  
V současné době jedná Krajská správa silnic Libereckého kraje, správce krajských komunikací, 
o zjednosměrnění komunikace III/2876 vedoucí na Rádlo kolem nádraží směr ke kostelu. 
Pokud bude opatření přijato, bude možné komunikaci využívat jednosměrně ve směru 
Jeřmanice- Rádlo. 
 
OBNOVA INTERIÉRU KOSTELA 
V letošním roce proběhla 2. etapa obnovy interiéru kostela. V rámci této etapy byl opraven 
strop v lodi kostela a demontovány varhany, opravena byla empora. Též byla provedena 
sonda do podlahy kvůli setrvávající vlhkosti zdiva. Stávající dřevěná podlaha byla odstraněna, 



zůstala původní kamenná dlažba. 2. etapu obnovy podpořil Havarijní fond Ministerstva 
kultury ČR dotací ve výši 300.000,- Kč a Liberecký kraj dotací ve výši 168.672,- Kč, celkové 
náklady této etapy 589.055,- Kč. V současné době připravujeme projekt 3. etapy oprav. 
V letošním roce byly též zrestaurovány ciferníky věžních hodin. O tom, proč mají naše věžní 
hodiny obrácené ručičky, si můžete přečíst na http://www.jermanice.cz/fotografie/vezni-
hodiny-kostela-sv-anny-105cs.html, zde je jako obrázek č.7 umístěn článek akad. sochařů 
Petra a Melanie Skálových, kteří restaurovali v letech 2003-2004 celý hodinový stroj včetně 
ciferníků a ručiček. 
 
ARCHITEKTONICKÁ SOUTĚŽ 
Obec plánuje výstavbu mateřské školy a seniorského bydlení, kterými nyní nedisponuje. 
Lokalita pro výstavbu byla určena na základě majetkoprávních vztahů a koncepce rozvoje 
podle platného ÚP  mezi kostelem, obecním úřadem, bývalou školou, hasičárnou, obecními 
hřišti a volnou krajinou. 
Obec chce toto území řešit celistvě, zastupitelstvo proto rozhodlo v 9/2020 o vyhlášení 
architektonické, urbanistické a krajinářské soutěže s názvem „Mateřská škola, seniorské 
bydlení a veřejné prostranství centra obce Jeřmanice“. Předmětem soutěže je návrh 
urbanistického, architektonického a krajinářského řešení novostaveb mateřské školy, 
seniorského bydlení a veřejných prostranství centra obce Jeřmanice. Cílem soutěže je nalézt 
takového zpracovatele projektové dokumentace, který svým komplexním přístupem prokáže 
architektonickou citlivost, pochopení pro krajinný a urbanistický kontext, společenský i 
pedagogický význam požadovaných funkcí i ekonomické možnosti zadavatele. Regulérnost 
soutěže byla potvrzena Českou komorou architektů. Informace o soutěži včetně zadání 
naleznete na www.jermanice.cz v sekci Aktuality či v záložce Soutěž o návrh. 
 
 

Závěrem bych vám všem chtěla popřát krásný a pohodový Advent, 
šťastné a veselé Vánoce a hodně  zdraví  a pohody v novém roce 2021.  

Doufám, že pro nás všechny bude lepší, než byl ten letošní.  
 
 

Helena Fiebigerová 
 

 


